
PROTOKOŁ Nr VIII/I07
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 30 maja 2007 roku

W sesji udział wzięli:
a/ piętnastu radnych Rady Gminy          - wszyscy obecni
b/ Wójt Gminy                                         -  Eugeniusz Dańczak
c/  Z-ca Wójta                                         -  Tadeusz Bejnarowicz
d/  Sekretarz Gminy                                -  Iwona Wójcik
e/  Skarbnik Gminy                                 -  Marek Malinowski
f/  Radca Prawny                                    -  Beata Sadowska
g/ Dyrektor GOK                                     -  Grażyna Chojnowska
h/  Dyrektor Zespołu Szkół                     -  Sławomir Miluski
i/  Kierownik OPS                                    - Krystyna Szustak  
j/  Dyrektor ZGK                                      - Miros ław Klemiato
k/ Dyrektor Sz.P w Dębnicy Kasz.          -  Elżbieta Fryckowska
l/ Dyrektor Sz. P. W Gogolewie              -  Iwona Warkocka
ł/ Dyrektor Sz. P. W Motarzynie             -  Gabriel Konkel

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b/  przyjęcie porządku obrad,
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

2. Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami oraz z wykonania uchwał.
3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami.
4. Przyjęcie  planu  nabywania  i  zbywania  nieruchomości  na  terenie  gminy  Dębnica

Kaszubska.
5.  Podjęcie uchwał w sprawach:

            a/    zmian w budżecie Gminy na 2007 r. 
       b/     zmiany  uchwały  Nr  XXVII/142/2004  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  
                 14.12. 2004 r. w sprawie uchwalenia trybu udzielania i rozliczenia dotacji dla szkół i  
                  przedszkoli niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych, 
             c/ powołania Radnego w skład Komisji Rewizyjnej,
             d/ powołania Radnego w Skład Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki.  

6.   Interpelacje radnych.
7.   Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8.   Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

      9.   Zamknięcie obrad.   

Przebieg sesji:

Ad.1.
a/

Przewodniczący  Rady  Gminy  Marian  Adamowicz  powitał  Radnych  i  gości
przybyłych  na  sesję.  Następnie  dokonał  otwarcia  sesji  Rady  Gminy  stwierdzając
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1005 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy.
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b/
 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  przedstawił porządek obrad.
Przewodniczący   zwrócił  się  z  pytaniem czy  są  uwagi  do  przedstawionego  porządku
obrad.
Wójt zgłosił wniosek o ujecie w pkt. 5 e przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi słupskiemu na realizację zadania przebudowa ul. Lesnej w Dębnicy
Kaszubskiej..
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad przyjęciem wniosku
Wójta Gminy.
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie /15 za/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził  głosowanie nad porządkiem obrad  
z uwzględnieniem przyjętego wniosku. 
 W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (15 za). 

c/ 

Do protokołu z poprzedniej Sesji  uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania
protokół został przyjęty jednogłośnie (15 za).   

Ad 2 

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wójta  Gminy  o  złożenie
sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 27.04.2007 r. do 29.05.2007r.
 / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodniczący rady Marian Adamowicz zwrócił  się  z pytaniem czy Radni  chcą  zadać
pytania w sprawie przedstawionego sprawozdania.
Przewodniczący Rady zwrócił się z prośba o przybliżenie tematu dotyczącego spotkania 
w sprawie budowy elektrowni wiatrowej oraz ulicy Leśnej.
Wójt  poinformował,  że  spotkanie  odnośnie  budowy  fermy  wiatrowej  odbyło  sie  
z właścicielami Gospodarstwa w Skarszewie Górnym. Ta firma juz wcześniej ubiegała sie
o takie zezwolenie, ma doświadczenie, chciała by je wykorzystać i  szybko wejść z tym
tematem  do  realizacji.  Inwestycja  zgodnie  z  planami  przebiega  na  granicy  Parku
Krajobrazowego Dolina Słupi.  Jego zdaniem ta  inwestycja  ma szansę  być  najszybciej
zrealizowaną  w  tym przedmiocie  na  terenie  Gminy.  Ich  zainteresowania  idą  także  w
kierunku innych rejonów. W chwili obecnej mogą  postawić 8 wiatraków, gdyż na odbiór
takiej  ilości  energii   mają  podpisana  umowę  z  Zakładem Energetycznym.  Ten  temat
przybliżał  Radnym  na  ostatnim  posiedzeniu  Komisji  Wspólnych,  gdy  zapoznawa ł  
z  pismem  tej  spółki  w  sprawie  dołożenia  przez  Gminę  kwoty  20  tys.  zł.  (50%)  
z  przeznaczeniem  na  odnowienie  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  tego
terenu. Na obecnym etapie rozmów nie można mówić o zyskach.
Odnośnie remontu  ulicy  Leśnej w Dębnicy  Kaszubskiej  poinformował,  że Zarząd Dróg
Powiatowych już w czerwcu jest  gotów do wejścia z remontem. Remont ma sie odbyć
zgodnie z wcześniej przygotowaną dokumentacją techniczną w pełnym wymiarze. 
Radny M. Mnich w związku z podpisaniem przez Wójta arkuszy organizacyjnych szkół
zwrócił się z pytaniem jakie decyzje podjął Wójt w sprawie Budowa i Borzęcina.
Wójt poinformował, że przy podpisywaniu arkuszy pod uwagę  wziął nie tylko argumenty
ekonomiczne.  Po  dokładnej  analizie  postanowił  w  placówce  w  Budowie  pozostawić
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przedszkole oraz klasę „O”. W tym przypadku do Budowa będą dowożone dzieci z rejonu
Motarzyna. W szkole w Motarzynie będą się odbywać zajęcia dla klas od I do VI i w tym
wypadku będą dowożone dzieci z Budowa. Wie jest to rozwiązanie kompromisowe, które
nie satysfakcjonuje  żadnej ze stron. Uważa, że nauczanie początkowe powinno odbywać
się  w  małych  grupach.  W  pierwszym  spotkaniu  z  rodzicami  w  tej  miejscowości
uczestniczył  o.Iwanowski,  który  przedstawił  swoją  propozycję.  Szkoła w Budowie  jest  
w miarę wyważona ekonomicznie. W celu zagospodarowania pozosta łych pomieszczeń  
w  obiekcie  szkoły  ma  propozycję  by  tam  przenieść  bibliotekę  wraz  z  świetlicą  oraz
utworzyć  kawiarenkę  internetową.  Uwolnienie  pomieszczeń  po  bibliotece  da  nam
możliwość  przeniesienia  do  tych  pomieszczeń  najemców  lokali  w  Ośrodku  Zdrowia  
w Borzęcinie i Domu Ludowym w Budowie. Natomiast do czerwonej szkoły w Motarzynie
proponuje  przenieść  eksponaty  z  muzeum  mieszczącego  się  w  GOK-u  w  Dębnicy
Kaszubskiej i to pomieszczenie przeznaczyć na sale lekcyjne.
Natomiast jeżeli chodzi o Borzecino to proponuje by zostawić bez zmian. Nie chcemy by
ten obiekt pozostał bez opieki. W chwili obecnej nie chce dokonywać zmian w oddziałach
kl III. Uważa, że ta sytuacja rozwiąże się w sposób naturalny. Za przykładem Budowa, dla
Borzęcina  także  wypracujemy  sposób  wykorzystania  tego  obiektu.  Analizowa łem
wszystkie problemy. Nie wchodzi w rachubę dowożenie dzieci z Krzywania do Borzęcina.
Radna U. Frankowska zwróciła sie z pytaniem jak  zostanie zorganizowane dowożenie
dzieci z Motarzyna do Budowa i odwrotnie.
Wójt poinformował, że jeszcze nie potrafi podać szczegółów, gdyż nie rozpatrywano tej
kwestii.  Zapoznał  także  radnych  z  ofertą  jaką  mieszkańcom  Budowa  przedstawił
o.Iwanowski.
Radna J. Karaś poinformowała, że jest zaskoczona decyzją w sprawie Borzecina. Nie jest
do  niej  przekonana.  Pozostawienie  klas  „0”  i  III  nic  nie  zmienia.  Budynek  wymaga
remontu.
Wójt  poinformował,  że jest  to rozwiązanie  tymczasowe,  docelowo będziemy schodzić  
z klas starszych. 
Radna J. Karaś  podtrzymuje propozycję  Komisji  Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki  by
dzieci  z Dobieszewa były dowożone do Gogolewa. Demografia za takim rozwiązaniem
przemawia. co roku stajemy przed dylematem, co robić z małymi szkołami. Utrzymywanie
tak małych klas jest nieekonomiczne. Nie jest za tym by krzywdzić dzieci, ale jest taka
sytuacja.
Przewodniczący Rady zwrócił sie z pytaniem ile dzieci z Motarzyna będzie dowożonych do
Budowa  do  przedszkola  i  „0”.  Jednocześnie  stwierdził,  że  Wójt  zwrócił  się  do  Rady  
o  pomoc  w  rozwiązaniu  tej  sytuacji.  Arkusze  były  rozważane  bardzo  dokładnie.
Naraziliśmy się  całemu społeczeństwu a w efekcie nie widać  żadnych wielkich zmian.
Uważa, że to wielkie zamieszanie wcale nie było potrzebne. Jest zawiedziony decyzjami
Wójta. Podejmując w tym roku decyzję  o utworzeniu klasy I w Borzęcinie za rok znów
będzie problem. Zaistniała sytuacja nic nie zmienia w utrzymaniu budynków.
Wójt  poinformował,  że do Budowa będzie dowożonych z Motarzyna 20 dzieci  / 10 do
oddziału  przedszkolnego  i  10  do  „0”).  Uważa,także,  że  mamy  obowiązek  efektywnie
zarządzać  tym co  mamy.  Budowo jest  2  miejscowością  po  Dębnicy  Kaszubskiej.  Jest
propozycja pozostawienia w tym budynku 2 sal lekcyjnych i przeniesienia do pozosta łych
sal biblioteki. Jest to rozwiązanie kompromisowe. Inaczej należy patrzeć na klasy starsze
a  inaczej  na  maluszków.  Ceni  sobie  argument  Radnych,  ale  musi  także  liczyć  się  
z oczekiwaniami mieszkańców. Mieszkańcy Budowa także czegoś oczekują od Gminy.
Przewodniczący rady Marian Adamowicz zauważył, że powinniśmy patrzeć nie tylko na
sprawy oświaty, ale także na inne potrzeby. Nas jako Gminy nie stać na utrzymywanie tak
małych klas. Przenosząc do tych pomieszczeń bibliotekę ten budynek nigdy juz nie będzie
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spełniał warunków obiektu oświatowego.
Radny B. Rębas zauważył, że w poprzednich kadencjach Radni bez oporów zatwierdzali
50% wydatków na oświatę.  My dopatrzyliśmy się  nieścisłości.  Gdzie  byli  Radni  jak  w
ubiegłym roku zatwierdzono 100 tys. na remont Borzęcina. Czy ten obiekt ma podzielić los
obiektu w Dobieszewie, który po remoncie został  sprzedany.  Przez cały czas szukamy
oszczędności  w terenie.  Dębnica  Kaszubska  zostaje  bez  zmian.  Mając  na  uwadze,  w
perspektywie budowę  mieszkań  socjalnych w Borzęcinie uważam, że pozostawienie tej
palcówki ma sens, gdyż mieszkania otrzymają młodzi ludzie. Wójt znał uwagi i propozycje
Komisji Rewizyjnej i Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki i miał z Dyrektorami wypracować
stanowisko.
Przewodniczący  rady  Marian  Adamowicz  stwierdził,  że  zawsze  był  za  likwidacją  mało
licznych oddziałów niezależnie od miejscowości. Uważa, że należy oszczędzać wszędzie
gdzie jest to możliwe.
Radna J. Karaś zauważyła, że dogłębną analizą arkuszy organizacyjnych szkół jej komisja
zajęłą  się  za  podpowiedzią  Komisji  Rewizyjnej.  Tym tematem nie  zajmowano się  pod
kątem Borzęcina czy Budowa lecz całościowo. Gdyby teraz miała akceptować  obwody
szkolne to dzieci  z  terenu Borzęcina jej  zdaniem powinny być  dowożone do szkoły w
Gogolewie. Odległość jest taka sama, a Gogolewo ma także nie liczne klasy i na pewno
chętnie przyjęło by te dzieci. Zwróciła się  także z pytaniem ile dzieci  młodszych jest w
Borzęcinie.
Sekretarz podała dane demograficzne dla tej miejscowości i tak: z  2000r. Jest 8 dzieci, z
2001 – 2, 2002 – 7, 2003 – 6, 2004 – 8.
Radna J. Karaś stwierdziła, że taka ilość dzieci nie spowodowała by przeładowania szkoły
w Gogolewie.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  zauważył,  że  za  3  lata  na  tej  sali  będzie
siedziała  część  nowych  Radnych  i  tak  jak  teraz  będą  padały  zarzuty  pod  adresem
poprzednich, że nic nie zrobiono w tym temacie.
Wójt poinformował, że w wyniku wniesionych zmian do arkuszy Gmina zaoszczędzi 365
tys. zł.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, że te oszczędności to tylko ze zmian
w Dębnicy Kaszubskiej.
Wójt poinformował, że z Dębnicy Kaszubskiej oszczędności wynoszą 50%.
Radna  A.  Łomża  zwróciła  się  z  pytaniem  jakie  zmiany  wprowadzono  w  arkuszach
organizacyjnych Zespołu Szkół.
Wójt  poinformował,  że  w  wyniku  zmniejszenia  liczby  godzin  nauczania  niektórych
przedmiotów nastąpiło zmniejszenie 4,5 etatu nauczycielskich oraz 1 etat obs ługi. Łącznie
oszczędności w tej szkole wyniosą 167 tys. zł. 
Radny B. Rębas stwierdził, że każdy z Radnych ma swoje zdanie w tej sprawie. Cieszy się
z faktu, ze znaleziono chociaż trochę oszczędności oraz poprosił o zamkniecie dyskusji w
tym temacie.
Radny M. Mnich podziękował Wójtowi za wzięcie pod uwagę czynnika ludzkiego, a nie
tylko ekonomicznego w takich szkołach jak Budowo czy Borzęcino, martwi go jednak fakt,
że tego aspektu nie zastosował w stosunku do Zespołu Szkół.
I.  Miercałow  –  Przewodnicząca  Związków  Zawodowych  ZPN  w  Dębnicy  Kaszubskiej
zwróciła  uwagę  na  niepewność  nauczycieli.  Decyzje  w  tej  sprawie  są  podejmowane
bardzo  późno.  Następuje  zmniejszenie  liczby  etatów  nauczycielskich.  Dyrektor  szkoły
powinien  poinformować  związki  o planowanych  zwolnieniach  zgodnie z  prawem 7  dni
przed  wręczeniem  wypowiedzenia.  Ten  warunek  nie  został  spełniony.  Dziwi  się,  że
pozwala  się  na  łamanie  prawa.  Jest  zdziwiona  postawą  Radnych  Pałubickiego  
i Młyńskiego, że na tej sesji nie zabrali głosu, a przecież na zebraniu w Budowie obiecali
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stanąć w obronie tych nauczycieli Przedstawiła stanowisko ZNP w tej sprawie / załącznik
Nr 2 do protokołu/. Zdaje sobie sprawę, ze rok 2007 dla organu prowadzącego jest rokiem
trudnym. Wszyscy zdają  sobie sprawę z ciężaru utrzymania tych placówek. W tym roku
niema znaczącego spadku uczniów. Mówiąc o naszej przyszłości nie można tego robić
bez  szerokich  konsultacji  społecznych.  Podjęte  decyzje  nie  satysfakcjonują  nikogo.
Mieszkańcy Budowa i  Motarzna są  przekonani,  że działania SPERANDY zmierzają  do
przejęcia wszystkich placówek oświatowych na tamtym terenie. Zwróci ła uwagę na fakt, że
na  Gminie  ciąży  obowiązek  utrzymania  placówek  oświatowych.  Podjęte  decyzje
spowodują  pogorszenie  warunków  pracy  nauczycieli  oraz  bytowych  ich  rodzin.  Przy
podejmowaniu  takich  decyzji  głównym  czynnikiem  nie  powinna  być  sama  ekonomia.
Stwierdziła, że Radnym się bywa a człowiekiem jest się do końca. Zdaje sobie sprawę, że
są  to  trudne  decyzje.  Wprowadzone  zmiany  to  nie  kosmetyka  ale  zmiany  radyklalne.
Decyzje  wymagają  głębokiego  zastanowienia.  Prosi  by  Komisja  Rewizyjna  i  Kultury,
Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  przeanalizowała  by  możliwości  pozyskiwania  środków  z
zewnątrz, a nie tylko szukaniem oszczędności w oświacie.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz nie jest zaskoczony tym stanowiskiem. Uważa,
że podejmując decyzje nie zostały naruszone przepisy prawa. Nie można także mówić, że
patrzymy na ekonomię, sam fakt, że subwencji jest 5,5 mln. zł. a my dokładamy około 3
mln, o czymś  świadczy. Dokładaliśmy do oświaty i nadal będziemy dokładać. Wskazał, że
nawet w bogatych krajach takich jak na przykład Niemcy klasy poniżej 20 osób nie maja
racji bytu.
Radna J. Karaś poinformowała, że czuje się  obrażona. Nikt z obecnych na sali nie ma
pojęcia  jak  naraziła  swój  autorytet  stając  w  poprzedniej  kadencji  przed  środowiskiem
budowskim i  rozmawiała o  zamknięciu  tej  szkoły.  Do  dzisiaj  ludzie  mają  do  niej  o  to
pretensje. Pani jest od tego by bronić. W poprzedniej kadencji powiedziałam wszystko, co
miałam do powiedzenia w tej sprawie. Żałuje tylko, że nie zrobiono tego radykalnie. Gdyby
tak postąpiono teraz nie było by tematu. Jest nauczycielką  i  wie jak postępować. Jako
Radna została postawiona  w trudnej sytuacji.  Nie było łatwo podejmować  te  decyzje.
Postawiono nam zadanie by przy analizie arkuszy szukać oszczędności, zdawaliśmy sobie
sprawę,  że  narazimy  się  społeczeństwu  i  nauczycielom.  Inne  gminy  także  robią
reorganizację, ale czynią to jednym cięciem. Nie uchyla się od odpowiedzialności. Obecna
sytuacje jest efektem dobrej woli w celu utrzymania placówek w Budowie i Borzęcinie.  Nie
chce krzywdy dzieci, chce by miały jak najlepsze warunki. Podtrzymuje stanowisko, że w
poprzedniej kadencji popełniono błąd i teraz wychodzą skutki. Odnośnie Budowa, skoro ją
związkowiec tak surowo ocenia, to dlaczego rodzice nie skorzystali z tej danej szansy i
nadal posyłają dzieci do Niepogledzia. Dlaczego aż 49 dzieciz Budowa tam uczęszcza, a
nie zostały w tej placówce. Uważa, że rodzice takim postępowaniem świadczą o tym, że
nie zależy im na utrzymaniu tej placówki.
I. Miercałow wyjaśniła, ze wyraziła ubolewanie nad zaistniałą sytuacją. Żałuje, że tak to
zostało odebrane.
Przewodniczący  rady  Marian  Adamowicz  zauważył,  że  Wójt  podjął  taka  decyzje
podpisując arkusze organizacyjne szkół. 
Sekretarz poinformowała, że Wójt bardzo dokładnie analizował arkusze. Takich decyzji nie
podejmuje się łatwą ręką. Nikt nie powie z jakim trudem były one podejmowane. 
S.  Labuda  –  Sołtys  Wsi  Budowo  wyjaśnił,  że  dzieci  do  Szkoły  w  Niepogledziu  były
zapisywane z uwagi na brak informacji, czy placówka w Budowie będzie funkcjonowała.
Zapisy podczas likwidacji szkoły nie były przyjmowane. Uważa, że jeżeli podejmowane są
decyzje  dotyczące  konkretnych  miejscowości  to  rada  powinna  jechać  w  teren,  a  nie
podejmować je na tej sali.                
Radny P. Pałubicki  zauważył, że rozmawiał z Wójtem i nauczycielami w tej sprawie. Ta
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decyzja jest suwerenną  decyzją  Wójta dlatego nie zabiera głosu w tej sprawie, w dniu
dzisiejszym. To co miał do powiedzenia w tej sprawie powiedział na zebraniu w Budowie.
Uważa, że dla szkoły w Motarzynie należy zakupić BUSA. 
I.  Miercałow  uważa,  ze  przy  podejmowaniu  takich  decyzji  winna  być  większe
współdziałanie Rady z mieszkańcami i nauczycielami. Wie ile nerwów kosztowało podjecie
tych wszystkich decyzji w tak krótkim czasie Dyrektorów. W sprawie przyjętych zmian w
Gimnazjum to  uważa,  że cofamy się  z  programem.  Obecnie  wszyscy  cierpią  na  tych
zmianach. Zwróciła się z pytaniem gdzie duma z tak pięknego i nowoczesnego obiektu.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zakończył dyskusję  w sprawach reorganizacji
oświaty. Poprosił Radnych o zadawanie pytań, jeżeli takie są do Przewodniczącego Rady
Powiatu Pana Ryszarda Stusa, który z uwagi na inne bardzo ważne sprawy będzie musiał
opuścić sesję przed jej zakończeniem.
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem w sprawie zamierzeń Starostwa w stosunku
do  drogi  Dębnica  Kaszubska  –  Podwilczyn.  Zauważyła,  że  stan  drogi  jest  fatalny,  a
zwłaszcza odcinek przed samym Podwilczynem. Samo łatanie nie przynosi pożądanych
efektów.  
R.  Stus  poinformował  radnych,  że  na  sesji  Rady  Powiatu,  która  odbyła  się  w  dniu
wczorajszym  był  poruszany  temat  drogownictwa.  Sam  poruszał  temat  drogi  Dębnica
Kaszubska - Podwilczyn – Mielno. Ta droga  nie istniej, a jest to droga łącząca gminy, Do
Mielna  łatwiej  i  bezpieczniej  dojechać  od  Słupska  przez  Suchorze  niż  z  Dębnicy
Kaszubskiej. Zapewnił, że żaden radny nie blokuje spraw drogownictwa. Dyrektor Zarządu
Dróg  Powiatowych  zna wszystkie problemy,  uczciwie poinformował  na  co  stać  powiat.
Obecnie  jest  umowa dobrej  woli  w  sprawie drogi  do Mielna  z  Nadleśnictwem.  Należy
opracować  projekt bezpiecznej drogi  i  utwardzić ten odcinek kruszywem. W 2008 roku
zgodnie  z  planem  ma   być  przeprowadzona  gruntowna  modernizacja  (poszerzenie,
poprawa  i  uzupełnienie  nawierzchni)  drogi  Warblewo  –  Gogolewo  –  Podkomorzyce
zgodnie  z  obowiązującymi  normami.  Interwencja  jest  także  potrzebna  na  drodze  do
Dobieszewa (od drogi  krajowej)  w okolicy mostku. W powiecie nikt nie blokuje prac na
drogach, jeżeli ktoś tak mówi to jest to niezgodne z prawdą. Do dzisiaj spłacamy kredyt
jaki był zaciągnięty na naprawy dróg ( na terenie gminy remontem objęto drogę Starnice –
Borzęcino),  i  jet  to  poważne  obciążenie  dla  budżetu  Starostwa.  W  obecnej  sytuacji
dodatkowy kredyt  na ten cel  nie wchodzi  w rachubę.  Przyznał  się  że z lekiem przyjął
decyzje o wkładzie naszej gminy w budowę ulicy Leśnej, z uwagi na fakt, że dobrze zna
naszą sytuację finansową. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz zapewnił, że gdyby nasza sytuacja była
lepsza to ten wkład także byłby wyższy. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła uwagę na złą jakość prac przy łataniu dziur. Część dziur jest
łatana, a część pozostawiana.
R. Stus poinformował, że zna te dziury i bardzo prosi by uzbroić sie w cierpliwość. Z uwagi
na  sytuację  zapewnił,  że żaden  radny   nic  nie  załatwi.  Nie  każda  dziura  jest  łatana,
drogowcy  mają  swoje  zasady.  Zapewnił,  że  w  przyszłości  naprawy  będą  bardziej
efektywne.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z prośba do Przewodniczącego Rady Powiatu by w planach
na przyszłość uwzględnić drogi Budowo – Jawory oraz Motarzyno – Kotowo. Zapewni ł, że
nie chodzi o 2008 rok, bo wie, że jest to nierealne. Poruszył także problem przydrożnych
drzew, które zagrażają bezpieczeństwu użytkowników.
R. Strus poinformował, że radny S. Jank ten temat poruszał na wczorajszej sesji. On sam
także uważa,  że drzewa  winny  rosnąć  za  rowami  w  polach.  Przy  drogach  może być
żywopłot np.  Świerkowy, który w okresie zimy zatrzyma śnieg i  działa jak amortyzator.
Uważa,  że  drzewa  będą  musiały  znikać  z  pasów  drogowych  a  zwłaszcza  przy  tych
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drogach, które będą remontowane. Ten temat jest znany Dyrektorowi ZDP i będzie się tym
sukcesywnie  zajmował.  Odnośnie  drogi  Budowo  –  Jawory  to  ten  temat  był  już  bliski
załatwienia,  ale wszystko  upadło i  na  naszym terenie  za poprzedniej  kadencji  nic  nie
zrobiono w tym zakresie.  Obecnie w Starostwie przyjęto zasadę, że na terenie każdej
gminy  co  roku  wspólnie  z  władzami  samorządowymi  będzie  przeprowadzać  się
modernizację jednej drogi. Proponuje by na jedną z sesji zaprosić Dyrektora ZDP.   
Wójt stwierdził, ze temat dróg jest Radnym znany. Wiemy, że zakupiono nowy remonter,
który  jest  testowany.  Jest  to  podobno  porządny  sprzęt  i  jak  już  obsługa  nie  będzie
sprawiała kłopotów to jakość prac przy łataniu będzie dużo lepsza i bardziej efektywna.
Zwrócił się także z pytaniem do R. Stusa jako Dyrektora Szpitala w związku z trwającym
strajkiem lekarzy, o rokowania w tym temacie oraz na co mogą liczyć pacjenci w czasie
strajków.
R. Stus poinformował,  że w temacie rokowań  trudno coś  powiedzieć.  Myślał,  że akcja
będzie  krótka  i  skuteczna,  jednak  rozwój  sytuacji  wskazuje  na  coś  innego.  Akcja
protestacyjna  w  szpitalu  w  Słupsku  przebiega  łagodnie.  W  strajku  nie  biorą  udziału
oddziały dziecięce, onkologii, chemioterapii, chirurgi onkologicznej. Oddzia ły wewnętrzne i
kardiologia pracują w trybie zwykłym. Do dnia dzisiejszego ilość przekładanych zabiegów i
badań diagnostycznych jest niewielka. Dla niego strajk to także dodatkowe obowiązki. Co
dziennie  musi  składać  sprawozdania  z  ich przebiegu.  Obecnie  nastąpiła ekskalacja  w
rozmowach  ze  związkami  zawodowymi.  Dochodzą  także  sygnały,  że  do  strajku  chcą
przystąpić pielęgniarki. Nie potrafi powiedzieć jak dalej będzie przebiegać ten protest.
S. Jank – Radny Rady Powiatu cieszy się, że w tym roku odbędzie się modernizacja ulicy
Leśnej  w  Dębnicy  Kaszubskiej,  ale  uważa,  że  remont  powinien  wykonać  inwestor
wykonujący roboty kanalizacyjne, gdyż on ją zniszczył. Odnośnie planowanych remontów
na drogach to różnie z tym bywało. Jedne drogi wchodziły, inne były wykreślane. Droga
Głobino – Podkomorzyce była we wrześniu ujęta w WPI na 2007 rok, natomiast dwa dni
po  wyborze  została  skreślona.  Był  jedynym  radnym,  który  głosował  przeciw  takiemu
budżetowi. Odnośnie wycinki drzew przy drogach to poinformował, że złożył taki wniosek
by przy drogach, które mają  być  remontowane wycinać wszystkie drzewa. W ubiegłym
roku na wycince drzew nawet trochę zarobiono.
R. Stus poinformował, że był na spotkaniu z Marszałkiem Województwa Pomorskiego w
Gdańsku.  Na  tym spotkaniu  uzyskał  zapewnienie,  że budowa  szpitala  w  Słupsku  jest
niezagrożona  mimo  innych  planowanych  inwestycji  w  ramach  EURO  2012  .  Jest  już
wykonawca i w czerwcu ma być podpisana umowa na wykonanie prac. Szpital ma być
oddany do użytku w 2010 roku. Miasto Słupsk znajdzie się w strefie EURO, gdyż jej zasięg
rozciąga się na obszarze 200 km od Gdańska i może to być szansą na inwestycje na tym
terenie.  Zgłosił  propozycję  wykorzystania  obiektu  na  Westerplatte,  po  wyprowadzeniu
szpitala na hotel,  gdyż  jest  to piękny budynek,  a przy obecnych technologiach  istnieje
możliwość zaadoptowania go na te cele. Zwrócił także uwagę na to by przy planowaniu
budowy obwodnicy Południowej w Słupsku  brać  pod uwagę  lokalizację  szpitala,  celem
zapewnienia łatwego dojazdu.
Przewodniczący rady Marian Adamowicz podziękował Panu Ryszardowi Stus za udział w
sesji.
Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwa ł, które stanowi załącznik Nr 3 do
protokołu.
Radni nie wnieśli uwag.

Ad 3

      Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji Rady o
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złożenie sprawozdania z działalności komisji w okresie między sesjami.

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury,  Oświaty,  Sportu  i  Turystyki  Jadwiga  Karaś

poinformowała, że członkowie  jej  komisji  odbyli  3  posiedzenia we własnym gronie,  na
których analizowano arkusze organizacyjne szkó ł oraz wykorzystanie boiska sportowego
w Dębnic y Kaszubskiej oraz jedno wspólne posiedzenie. Protoko ły z posiedzeń dostępne
w aktach Komisji w biurze rady lub na stronach BIP.
Przewodniczący rady zwrócił się z pytaniem, czy radni maja pytania do przedstawionego
sprawozdania.
Radny L.  Mlyński  uważa, że komisja w taki  sposób powinna przeanalizować  wszystkie
boiska,  a  nie  tylko  boisko  w Dębnicy  Kaszubskiej.  Uważa,  że  w tym spotkaniu  winni
uczestniczyć przedstawiciele wszystkich klubów z terenu Gminy.
Radna J. Karaś stwierdziła, że członkom komisji znane są  problemy wszystkich klubów.
Komisja uważa, że od razu wszystkiego nie da sie zrobić. Postanowiono rozpocząć  od
Dębnicy  Kaszubskiej,  gdyż  jej  zdaniem  ten  stadion  winien  być  wizytówką  Gminy.
Jednocześnie  stwierdziła,  że  sportowcy  z  terenu  bardziej  dbają  o  swoje  boiska.  Po
zakończeniu  prac  w Dębnicy  Kaszubskiej  zostanie  opracowany  taki  harmonogram dla
pozostałych boisk.
S.  Labuda –  Sołtys  wsi  Budowo  zwrócił  się  z  pytaniem jaki  jest  przewidywany okres
modernizacji.
Radna J. Karaś poinformowała, że modernizacja tego boiska jest przewidywana  w okresie
od czerwca bieżącego roku do końca 2008 roku, bez murawy.
S.  Labuda  poparł  wniosek  Radnego  Młyńskiego  i  stwierdził,  że  Rady  Sołeckie
poszczególnych  miejscowości  współpracują  z  miejscowymi  Klubami  Sportowymi  w
zakresie utrzymania obiektów.

b/
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Bogdan  Rębas  poinformował,  

że członkowie komisji  uczestniczyli  w dwóch posiedzeniach we własnym gronie, na
których  przeprowadzono  kontrolę  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  oraz  w  jednym
wspólnym posiedzeniu.  Z wynikami kontroli  Radni  zostali  zapoznani na posiedzeniu
Komisji  Wspólnych, które odbyło się  21 maja. Prosi  także o przeanalizowanie przez
Komisję Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki ilości i jakości wszystkich boisk na terenie
Gminy.
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania Komisji Rewizyjnej.

c/

Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa,  Budownictwa  i  Rozwoju  Gospodarczego
Leszek Młyński poinformował, że członkowie komisji uczestniczyli w jednym posiedzeniu w
własnym gronie,  na  którym omawiano sprawy związane z kanalizacją   oraz w jednym
wspólnym posiedzeniu.  Zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  Gmina  posiada  Program Ochrony
Zabytków.
Radna J. Karaś poinformowała, że jej Komisja zajmuje się tym tematem i jeżeli członkowie
tej Komisji chcą także zapoznać się z tą problematyką to proponuje wspólne posiedzenie
dwóch komisji celem dogłębnego zapoznania się z tą tematyką.
Radni nie wnieśli więc ej uwag do sprawozdania.
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Ad 4

Marian  Adamowicz  –  Przewodniczący  Rady poprosił  Wiceprzewodniczącego
Krzysztofa Olech o przedstawienie planu nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości z
dnia 25 maja.2007 r. /załącznik Nr 4 do protokołu/.Przewodniczący Rady poinformował, że
plan  nabywania,  zbywania  i  zamiany  nieruchomości  był  opiniowany  na  posiedzeniu
Komisji Wspólnych w dniu dzisiejszym i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady poprosił Wójta o krótkie uzasadnienie w celu za[poznania obecnych
gości na obradach sesji.
Wójt wyjaśnił, że przygotowywana jest zmiana Planu zagospodarowania przestrzennego
dla Osiedla Północ w Dębnicy kaszubskiej z uwagi na brak chętnych na zakup działek
szeregowych. Przedstawiony do zatwierdzenia plan przygotowany jest pod kątem scalania
małych działek.
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy Radni chcą wnieść jeszcze jakieś uwagi.
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego planu.
Marian Adamowicz - Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad planem nabycia,
zbycia i zamiany nieruchomości. 
           W wyniku głosowania plan nabywania, zbywania i zamiany nieruchomości
został przyjęta (14 za, 1 wstrzymujący).

Ad 5

a/ 
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wiceprzewodniczącego

Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie
Gminy na 2007rok  / załącznik Nr 5 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  Rady w dniu 21 maja i dniu dzisiejszym i
uzyskał pozytywną opinię.
Skarbnik Gminy przedstawił główne proponowane zmiany. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /13 za, 2 przeciw/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.

b/
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wiceprzewodniczącego

Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr
XXVII/142/2004  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  z  dnia  14.12.2004  r.  W  sprawie
uchwalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji  dla szkół i przedszkoli niepublicznych o
uprawnieniach szkół   / załącznik Nr 6 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji  Rady w dniu 21 maja i dniu dzisiejszym i
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uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /15 za /.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

c/
     Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wiceprzewodniczącego
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania członka
komisji i zmiany uchwały Nr I/3/2006 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 listopada
2006 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej  / załącznik Nr 7 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Rady  w  dniu  dzisiejszym  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Radny M. Mnich zwrócił się z pytaniem czy powołanie Radnej Jadwigi Lejczak w skład
Komisji Rewizyjnej nie będzie kolidowało z przepisami.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  nie.  W  przypadku  gdyby
kontrola bezpośrednio dotyczyła Radnej,  zostanie ona wyłączona z udziału w pracach
Komisji. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za /.
/ Przy głosowaniu był nieobecny Radny B. Rębas/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.

 d/

   Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wiceprzewodniczącego
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania członka
komisji i zmiany uchwały Nr I/4/2006 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 27 listopada
2006 r. w sprawie powołania Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki  / załącznik Nr 8
do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Rady  w  dniu  dzisiejszym  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  /14 za /.
/ Przy głosowaniu był nieobecny Radny B. Rębas/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.
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e/

Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poprosił  Wiceprzewodniczącego
Rady Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi słupskiemu na realizację zadania przebudowa ul. Leśnej w Dębnicy
Kaszubskiej  / załącznik Nr 9 do protokołu/. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Przewodniczący  Rady  Marian  Adamowicz  poinformował,  że  projekt  uchwały  był
opiniowany  na  wspólnym  posiedzeniu  Komisji  Rady  w  dniu  dzisiejszym  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy Radni mają jeszcze
pytania dotyczące podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych dodatkowych uwag.
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad projektem uchwały.
W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  /11 za, 3 przeciw, 1 wstrzymujący /.
Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.

Ad 6

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosił o składanie interpelacji.
Radni nie złożyli żadnych interpelacji.

Ad 7

Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków.
Radny M. Szumski prosi by na drodze z Dobieszewa na cmentarz ułożyć tzw. „garbik”,
który zmusił by użytkowników tej drogi do zmniejszenia prędkości.  To co się dzieje na tej
drodze to tragedia.
Radny L. Młyński prosi by wykosić pobocza, a zwłaszcza na zakrętach, na drodze Jawory
– Budowo.
Radny B. Rębas zwrócił się z pytaniami:
– na  jakim etapie  jest  przejęcie  mienia  od  Agencji,  o  przejęcie  którego   wystąpiono

zgodnie z uchwałą.
– czy istnieje możliwość przejęcia jeszcze od Agencji działki w Borzęcinie między drogą

brukową  a budynkami przedszkola i sklepu,
– prosi także o wykoszenie poboczy przy drogach.
Radny Paweł Pałubicki prosi o:
– rozważenie możliwości utwardzenia drogi między Kotowaem a Budowem płytami, które

znajdują się w silosie (dzierżawca wyraża zgodę na ich wykorzystanie). Płyt wystarczy
na ok.100 m.

– Prosi także by gmina przejęła na siebie obowiązek odśnieżania drogi do Boguszyc, a
kosztami obciążała Zarząd Dróg Powiatowych. Z jego informacji  wynika, że my cały
czas odśnieżamy ją i ponosimy koszty.
Radny L. Kuziak zwrócił  się  z  pytaniem jakie są  zamierzenia Wójta w stosunku do
samochodu,  który  w  roku  ubiegłym był  przejęty  od  jednostki  wojskowej  i  na  jego
podwoziu  miała  być  wykonana  karosacja  przystosowująca  samochód  dla  potrzeb
Straży  Pożarnej  w  Motarzynie.  Samochód  stoi  na  terenie  Zakładu  Gospodarki
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Komunalnej. Członkowie OSP w Motarzynie chcą  we własnym zakresie wykonać na
nim beczkę na wodę. 

Sołtys Wsi Dobieszewo – prosi  o podjęcie działań  w celu zabezpieczenia walącego się
budynku przy kościele. Budynek zagraża bezpieczeństwu. 
Stanisław Jank Radny Rady Powiatu  zwrócił  uwagę  na fak odwiedzania mieszkańców
naszej gminy – rolników przez przedstawicieli ferm wiatrowych, którzy proponują zawarcie
umów na lokalizaję wiatraków na ich polach. Rolnicy zwracali się do niego z prośbą o radę
w tej  sprawie.   Posiada  egzemplarz takiej  umowy,  który przeanalizowa ł  z prawnikiem.
Umowa jest  skomplikowana i  nie jasna. Uważa, że należy przestrzegać  rolników przed
pochopnym podpisywaniem tych  umów,  gdyż  jego  zdaniem jest  ona  niekorzystna  dla
rolnika.  Każdy kto jest zainteresowany powinien treść umowy skonsultować z prawnikiem.
Sprawdził  także  firmę  i  uważa,  że  jet  to  firma  małowiarygodna,  gdyż  jej  kapitał
załozycielski wynosi tylko 50 tys. zł., a koszt budowy jednego wiatraka to koszt rzędu 500
tys. zł. Żaden bank nie podpisze takiej Spółce umowy na pożyczkę. 

Ad 8

Wójt  w odpowiedi  na wniosek Radnego M.  Szumskiego poinformował,  że w
sprawie “garbików”  na drodze prowadzącej  w Dobieszewie do cmentarzarza wystąpi  z
wnioskiem do  Zarządu  Dróg  Powiatowych.  Także uważa,  że  takie  rozwiązanie  w  tym
miejscu jest wskazane.
W nawiązxaniu  do  wniosku  Radnego  I.  Kuziaka  poinformował,  że  ten  samochód  był
pozyskany przed podjeciem decyzji o zkupie samochodu, który obecnie znajduje się  na
wyposażeniu  jednostki  OSP w  Motarzynie.  Na  jego  bazie,  po  karosacji  miał  powstać
samochód bojowy. Samochód, który otrzyma ła jednostka zakupiono ptrzy udziale środków
gminy. Decyzja zapadały na posiedzeniach Zarządu Gminnego. Obecnie uważa, że ten
pozyskany  samochód należy  przekazać  do  ZGK i  jak  bedą  środki  zaadoptować  jego
nadwozie  i  przerobić  na  cysterne do  przewozu wody.  Ostateczne  decyzje  jeszcze nie
zapadły.  Adaptacja na cysternę  to koszt  ok.  20 – 30 tys.  zł.  Obecnie z uwagi  na brak
środków nie będzie przeprowadzana.
Odnośnie wykaszania poboczy poinformował, że te prace będą wykonywane w ramach
poprawy bezpieczeństwa ruchu. Do tych prac chcemy angażować osoby wobec których
Sąd orzekł wykonywanie prac na cele społeczne.
W nawiązaniu do zapytania Radnego B. Rębasa w sprawie dodatkowego przejęcia od
Agencji działek to wyjasnił, że jeżeli działka będzie w planie miała funkcje budowlane to
Agencja nie chce tych działek przekazać, ale jeżeli będzie funkcja na cele społeczne to
będzie mozliwość przejęcia. Zagadnienie zostanie sprawdzone i jeżeli będzie podstawa, to
wystapimy o przejęcie.
Odnośnie  spraw  zgłoszonych  przez  Radnego  P.  Pałubickiego  poinformował,  że  za
odśnieżanie drogi do Boguszyc Gmina nie ponosi kosztów. Jest jeden usługodawca, ale
umowa jest tak skonstruowana, że każdy właściciel ponosi koszty za odśnieżanie swoich
dróg.  Jeżeli chodzi o drogę łączącą Kotowo z Budowem, to remont jest potrzebny. Jest
oferta Lasów Państwowych, że oni przejęłi by tę drogę i przeprowadzili jej modernizację,
ale  droga  została  by  zamknięta  dla  mieszkańców.  Lasy  nie  mogą  współfinansować
remontów dróg nie będących ich własnością.   Odnośnie ofery dzierżawcy to radzi  być
ostrożnym,  gdyż  on  nie  może  rozporządzać  mieniem  nie  będącym  jego  własnością.
Tematu wykorzystania płyt nie można uzgadniać z dzierżawcą. Rozmowy w tej sprawie
należy prowadzić z  Agencją. 
Radny P. Pałubicki uważa, że należy podjąć takie rozmowy z Agencją. 
Radny B. Rebas zauwazył, że inne Gminy dużo więcej przejęły do swoich zasobów z
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mienia Agencji niż my. Także uważa, że należy dążyć do przejęcia z ich mienia tego co się
da.
Wójt poinformował, że jeżeli te płyty nie są przydatne dzierżawcy to wystapi z wnioskiem
do Agencji o ich przekazanie.
Odnośnie  sprawy  zgłoszonej  przez  Sołtysa  Wsi  Dobieszewo  poinformował,  że  Gmina
cieszyła się  gdy udało się  sprzedać ten obiekt.  Sądzono, że nabywca zagospodaruje i
uporządkuje teren. Stało się  inaczej.  Obiekt  popada w coraz większą  ruinę.  Ten temat
zgłosimy do Wydziału Budowlanego w Starostwie.
W sprawie poruszonej przez Radnego Rady Powiatu Stanis ława Janka dotyczącej budowy
wiatraków poinformował, że  było spotkanie z mieszkańcami gminy, w którym uczestniczył
Radca Prawny. Wystąpimy do Sołtysów z pismem, by rolnicy przy podpisywaniu umów z
właścicielami ferm wiatrowych bardzo dokładnie analizowali ich treść, a najlepiej by przed
ich podpisaniem odbyli konsultacje z Radcą Prawnym. Takie sygnały do Urzędu i Rady
także napływały. Treść pisma ustali z Radcą Prawnym.
Przewodniczący Rady zauważył, że treść  tej umowy wskazuje na to, że firmy chcą  się
dorobić na karach, które wynikają z umowy za niedotrzymanie warunków umowy.
Radna I. Tkaczyszyn prosi by takie pisma jak najszybciej były wystosowane do sołtysów,
gdyż  przedstawiciele firm byli  już  po kilka  razy  u rolników i  chcą  się  już  umawiać  na
podpisywanie umów. 
Prosi  także  o ustawienie tablicy z nazwą  miejscowości  Gogolewo przy wjeździe,  gdyż
została ona zniszczona. Uważa, że korzystniej było by mocować te tablice na słupach
drewnianych a nie metalowych.
Wójt wyjaśnił, że znaki są ustawiane zgodnie z przepisami unijnymi i nie ma możliwości
umieszczania ich na słupach drewnianych.
Stanisław Jank poinformował radnych, że na sesji powiatowej wystapił z wnioskiem, by na
drodze  210  w  Dębnicy  Kaszubskiej  założyć  znaki  poziome.  Otzrymał  odpowiedź,  że
Zarząd Dróg Wojewódzkich nie widzi takiej potrzeby a takie rozwiązanie przyczyniło by się
do zwiększenia turkotu w miejscowości.
Radny R. Knitter zwrócił się z pytaniem, czy podczas wizyty w Warszawie Wójt otrzymał
jakieś  informacje  dotyczące  przejęcia  gospodarstwa  rolnego  w  Niepoględziu  od
dzierżawcy przez Agencję.
Wójt poinformował, że przedstawiciele z Agencji  w Warszawie są  w dniu dzisiejszym w
Słupsku. Z uwagi na sesję  nie mógł  dzisiaj pojechać, jeżeli spotkanie będzie trwało po
zakonczeniu sesji to postara się jeszcze dojechać. Poinformował, że ze strony Agencji jest
przychylność w stosunku do naszych problemów.
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że bardzo mało Sołtysów wytrwało do
końca sesji. Prosi obecnych by przekazali pozostałym sołtysom, by zachować dyscyplinę
oraz  o  konieczności  usprawiedliwiania  nieobecności.  W  przypadku  powtórki  zaistniałej
sytuacji konsekwencją będzie obnizka diet. 
Radna U. Frankowska w imieniu mieszkańców prosi o:
– wybetonowanie  ok.50  m  odcinka  drogi  na  ulicy  Kolejowej  w  celu  dokończenia

rozpoczętych prac na tej drodze w roku ubieg łym,
– ustawienie znaku ograniczajacego prędkość do 40 km/h w Dębnicy Kaszubskiej przy

ul. Zjednoczenia przed rzeką od strony Motarzyna.
Radny  B.  Rebas  uważa,  że  przed  wjazdem  do  każdej  wioski  winien  być  znak
ograniczający prędkość do 40 km. Odnośnie budowy ferm wiatrowych zauważył, że gmina
Słupsk jest otwarta na propozycje w tym zakresie. Patrząc na Europę to wiele takich farm
działa w Niemczech, czy Dani. Nie wierzy, że tym rolnikom się  nie opłaca. Jednak przy
podejmowaniu  decyzji  należy  zachować  ostrożność  i  podejmować  je  po  dokładnym
przemyśleniu.
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Wójt  przypomniał  w  jakich  okolicznościach  narodził  się  pomysł  utwardzenia  ulicy
kolejowej.  Obecnie  nie  chce nic  obiecywać.  Jeżeli  będzie realizowane dokończenie  to
tylko za zgodą Rady. W sprawie dodatkowego oznakowania zostanie przekazany wniosek
do zarządcy drogi.

Ad 9
 

Marian  Adamowicz  Przewodniczący  Rady  Gminy  o  godzinie  1415 dokonał
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:                                                                                                             

Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                              Przewodniczący
                                                                                                               Rady Gminy
                                                                                                         /-/Marian Adamowicz

14

 


